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Algemene Beschouwingen PvdA over de concept-begroting 2014 gemeente  
Haarlemmerliede en Spaarnwoude          
 
In de concept begroting 2014 offreren Burgemeesters en Wethouders het uitvoeren van de taak 
‘bestuur en beheer van onze gemeente’ voor een bedrag van EUR 9.702.000,-. De geraamde baten 
bedragen EUR 9.820.000,00 zodat er ook nog EUR 118.000,-  kan worden toegevoegd aan de  
reserves. De concept begroting is een document waarin uiteen wordt gezet op welke wijze en op basis 
van welk beleid dit bedrag zal worden besteed.  
 
De gemeenteraad moet zich buigen over de vraag of met deze offerte kan worden ingestemd. De 
PvdA geeft in deze notitie een mening over deze begroting, heeft vragen en richt zich daarbij tot B&W. 
 
      
Programma 0 – Algemeen Bestuur 
 
In de begroting staan weliswaar welke bedragen worden uitgetrokken voor deze post, minder is 
omschreven wat onze gemeente in 2014 mag verwachten. Ook hebben we opmerkingen. Zo is de 
informatie naar onze burgers de afgelopen jaren wel versmald. Perfect voor hen die digitaal zijn, niet 
perfect voor hen die dat niet zijn.  Kunt u de optie overwegen om ook (voor de enkeling die daar prijs 
op stelt) de geprinte versie van de gemeentekrant per post te zenden?   Dan verwachten we een flinke 
inspanning omtrent de toekomst van onze gemeente. Past dat in het werkplan voor 2014, waarvan wij 
spaarzaam elementen aantreffen in de begroting? 
 
 
Programma 1- Openbare Orde en Veiligheid 
 
Het station is een prachtige voorziening voor onze gemeente. Ziet u hier nog een rol voor ons ten 
aanzien van de veiligheid rond het station?  
 
 
Programma 2- Verkeer, Vervoer en waterstaat 
 
Het kopje 'Spaarnebuiten' zal toch echt moeten worden herschreven na de recente schorsing van het 
bestemmingsplan. De manier waarop onze gemeente met het vraagstuk 'hoe realiseren we een 
bestemmingsplan dat bestuursrechtproof is'  is omgegaan, ervaren wij als stuitend. We begrijpen niet 
dat ten opzichte van onze burgers zo bot is omgegaan met deze heftige vraagstukken. Duidelijk zal 
zijn dat deze botte bestuurscultuur weinig zal bereiken.  
 
We willen u uitnodigen nog een poging te wagen een bestemmingsplan tot stand te brengen maar nu 
met meer aandacht voor het beperken of compenseren van overlast die enkelen van dit plan 
ondervinden. Meer communicatie, meer luisteren. Zorgen dat plannen goed doordacht zijn en dat 
tevoren goed is uitgezocht of het reëel en haalbaar is. Transparantie. Zegt u ons dat toe. Legt u uit 
wat u gaat doen. 
 
Verder willen we u vragen in 2014 een aanvang te nemen met een verbeteringsprogramma van 
wijkinrichtingen, verhardingen en bestratingen opdat onze gemeente, zodra de toekomstplannen die 
nu voorliggen concreet zijn, met een duurzame krachtige openbare ruimte waar voldoende te beleven 
is de toekomst ingaat.    
 
 
Programma 3-Economische zaken 
 
Ontwikkelingen met betrekking tot het dorpscentrum en de verwachte leegstand zijn reden tot zorg. In 
hoeverre is de gemeente actief betrokken in deze en wat is haar visie hierin. 
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Programma 4- Onderwijs 
 
Kunt u voor 2014 een plan maken hoe om te gaan met het onderwijs in Halfweg?   
 
 
Programma 5- Cultuur en Recreatie 
 
Wij zouden graag zien dat ook voor 2014 wordt deelgenomen aan het Jeugdsportfonds en 
Jeugdcultuurfonds. Begrijpen wij dat per 1 januari 2014 dit stopt? Graag uw visie over continuering na 
1 januari 2014.  
 
Verder zouden wij graag willen dat er ruimte wordt gemaakt voor initiatieven zoals recent in 
Spaarndam Kiss.  
 
 
Programma 6- Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening 
 
Wij zijn verheugd dat de omvang van deze post op niveau kan worden gehouden.  Iets zorgen maken 
wij ons over de komende WMO transitie. Is het mogelijk om bijvoorbeeld per twee maanden de raad te 
informeren over de status?  We hebben het gevoel dat er zware verantwoordelijkheden naar ons toe 
komen en niet duidelijk is of we daar wel goed op zijn ingesteld. 
  
We stellen het op prijs dat er in Spaarndam een proef loopt voor dagbesteding voor ouderen. We 
willen graag dat er onderzocht wordt of een proef ook voor Halfweg mogelijk is. 
 
Kunt u nog eens aangeven wat de kosten van de startersleningen nu eigenlijk zijn? We vragen ons af 
of voor zo'n beperkte groep die inspanning wel redelijk is. Graag uw visie.  
 
We missen in dit hoofdstuk een visie op het jeugdbeleid. Wordt er nog wel aan hen gedacht? Wat zijn 
de plannen in 2014.  Hoe gaat met de jeugdvoorzieningen zoals hangplekken en speelplaatsen. Is het 
op orde? Heeft u nog initiatieven op het oog?  Is er weleens gedacht over een thema als "meisjes en 
buitenruimte"?  Weet u wat de jeugd op dit moment bezighoudt?  Is er aandacht voor het thema "naar 
buiten" opdat een aantrekkelijke buitenruimte ontstaat waar de jeugd tot voldoende beweging komt en 
daardoor gezondheid opdoet?  
 
We vernemen graag uw plannen voor 2014 op dat punt.  
 
 
Programma 7- Volksgezondheid en milieu 
 
In de discussie over de toekomst van onze gemeente speelt de zorg voor de Groene Buffer een grote 
rol.  Wel, de PvdA vindt dat onze gemeente op dat punt een bar slecht track record heeft en dat een 
groot deel van onze raad en bestuur vooral lippendienst bewijzen aan de Groene B(l)uffer.  
 
Zo is het niet best dat in dit programma 7 (het enige programma waar iets over dit onderwerp zou 
kunnen staan) niets omtrent natuurbeleid wordt omschreven.  
 
Kunt u nog eens omschrijven wat de reden is dat natuur in onze gemeente niet relevant is en waarom 
dat niet in onze begroting wordt opgenomen?  Kunt u nog eens omschrijven wat u het komende jaar 
gaat doen om de unieke eigenschappen van onze Groene Buffer te beschermen en te bewaken? Of 
wat de reden is dat u dat niet gaat doen?   
 
Verder zouden we graag zien dat nog eens wordt nagegaan waar op verlichting kan worden 
bespaard. We vinden dat voor een gemeente waar milieu hoog in het vaandel staat, misschien wel 
eens nadrukkelijker kan worden onderzocht of op stroom en energie kan worden bespaard en het 
nachtelijk duister kan worden herwonnen.  
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Programma 8- Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting 
 
Het Groene Schip  
Waar is het precies misgegaan met het Groene Schip?  
We zouden willen dat u in 2014 probeert hiervan nog het beste te maken. In de periode 2000 - 2004 is 
de raad gepaaid voor dit project op basis van de belofte dat hier een creatief project zou kunnen 
worden gerealiseerd. We noemen optie 17 "Berg als groot Fitnesscentrum inrichten", of optie 26 " het 
gebied leent zich best goed voor Land-Art. Een groot figuur zou in het landschap kunnen worden 
neergelegd. Bijvoorbeeld een vrouwenfiguur".  Waar is het mis gegaan? We zien nu alleen maar een 
rechthoek met zo steil mogelijke hellingen opdat er zoveel mogelijk vervuilde grond in kan. En zodat 
de opbrengst voor de initiatiefnemers het allergrootst. Zonder maatschappelijke opbrengst.   
 
Sectorpark 
We stuiten op "tegen de minste kosten". Dat getuigt niet van ambitie. Wij willen u er aan herinneren 
dat het sectorpark eigendom is van de gemeente en dat het realiseren van het sectorpark tegen de 
hoogste maatschappelijke opbrengst moet worden gerealiseerd en dat dit kan omdat het eigen grond 
is.  Bindt u niet voortijdig aan een projectontwikkelaar die er met winst vandoor gaat! Wij willen graag 
dat u toezegt dat er tenminste een adequate opbrengsttoets in overleg met de raad zal plaatsvinden 
voordat u onomkeerbare stappen zet. Graag uw plannen voor 2014.  
 
Reconstructie dorpskern Halfweg 
Kunt u iets concreter zijn over hetgeen in 2014 wordt verricht? We maken ons zoegen over de Oranje 
Nassaustraat. Hoe ziet u het winkelbestand op termijn in.  
 
Nijestraat Spaarndam.  
Wat is de visie van de gemeente over de verdere invulling van dit plangebied na eventuele sloop van 
de huidige winkels. Op dit moment worden er er uitgaven gedaan welke ‘noodzakelijk’ zijn voor het in 
stand houden van de gebouwen als verhuurder. Echter, waar ligt de grens hierin, zijn we hierin niet te 
ruimhartig? 
 
Opbrengsten 
Hoe past het niet doorgaan van Spaarnebuiten in 2014 in de geraamde opbrengsten. Zijn de 
geraamde baten nog haalbaar?  
 
Handhaving 
Het is niet duidelijk wat u aan ruimtelijke handhaving gaat doen het komende jaar. Kunt u de plannen 
duidelijk maken? Of laten we handhaving achterwege? Graag een specificatie.   
 
 
Programma 9- Algemene dekkingsmiddelen & paragrafen 
 
We zouden u in overweging willen geven tot het instellen van een zogenaamde Forensenbelasting. 
Een forensenbelasting wordt in gemeenten geheven waar veel tweede woningen staan. Het is een 
belasting voor "een natuurlijk persoon die geen hoofdverblijf in de gemeente heeft en meer dan 90 
dagen voor zichzelf of zijn gezin een gemeubileerde woning beschikbaar houdt". Het raakt onze 
burgers niet, maar de opbrengst kan relevant zijn. Zeker omdat er verschillende huisjesparken in onze 
gemeente zijn.  
 
Verder willen we in 2014 graag planvorming omtrent hoe om te gaan met onze reserves. Dit in 
verband met het toekomstperspectief.  
 
Paragraaf weerstandsvermogen 
Op dit moment staan een aantal oude burgemeesters woningen in de verkoop. Hoe verhoudt dit zich 
tot een nieuwe aanschaf van een burgemneesterswoning en hoe verhoudt dit zich tot de toekomstige 
ontwikkelingen van de gemeente. Wat is uw visie hierin. 
 
 
 



 

PvdA algemene beschouwingen concept begroting 2014                 
                      

4 

Tot slot 
 
We hebben de indruk dat de begroting financieel wel snor zit. Maar wat onze burgers precies voor het 
geld krijgen dat in 2014 wordt besteed, is minder duidelijk.  
 
 
Marlies van Est, fractievoorzitter PvdA  
 
Martien Tjallema, plaatsvervangend lid Commissie van Raadsvoorbereiding    
 
 


